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Protokół Nr VIII/24 z sesji Rady Gminy Nowa Ruda, 

która odbyła się dnia 15 listopada 2024 roku 

w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda 

Sesji Przewodniczyła Bożena Sołek-Muzyka – Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda. 

Godzina rozpoczęcia – 09:03 

Godzina zakończenia – 09:25 

Ad.I Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda Bożena Sołek-Muzyka powitała radnych i przybyłych 

na sesję gości. Po powitaniu otworzyła obrady VIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda, oświadczyła, iż 

zgodnie z listą obecności – załącznik nr 1 (do protokołu sesji) w sesji uczestniczy 13 radnych                           

– co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecny: Radny 

Michał Groń, Radny Bartosz Słoninka.  

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Marek Bidziński 

2. Paweł Gargol 

3. Michał Groń 

4. Ryszard Grześkowiak 

5. Marcin Jaliński 

6. Katarzyna Majchrzak 

7. Agnieszka Ożóg 

8. Tomasz Pietrzyk 

9. Jacek Podgórski 

10. Urszula Poźniak 

11. Kamil Sawicki 

12. Bartosz Słoninka 

13. Bożena Sołek-Muzyka 

14. Joanna Sypień 

15. Stanisław Wasłowicz 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

a) Anna Zawiślak – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda 
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b) Urszula Brzóska - Skarbnik Gminy Nowa Ruda, 

c) Danuta Radzik-Dyl – Zastępca Kierownika Referatu Oświaty i Spraw Społecznych, 

Ad. I.1. Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

II. Podejmowanie uchwał: 

1. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

2. w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowa Ruda z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025. 

III. Pisemne interpelacje, zapytania. 

IV. Wolne wnioski i sprawy różne. 

V. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

VI. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym porządkiem obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Bidziński, Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, 

Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-

Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (2) 

Michał Groń, Bartosz Słoninka 

 

Ad.II.1 Skarbnik Gminy Urszula Brzóska poinformowała, że  projekt zakłada podniesienie 

dotychczasowych stawek podatku od nieruchomości o 15%, co stanowić będzie pokrycie 

zwiększonych wartości kosztów bieżącego finansowania zadań realizowanych przez Gminę Nowa 

Ruda. Zestawienie i analiza proponowanych stawek zostały już wcześniej przedstawione Szanownej 
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Radzie, szczegółowo też były omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Stawki nie były 

podnoszone przez okres ostatnich dwóch lat, na komisji odbyła się również dyskusja nad 

propozycjami i wypracowano proponowany model.  

 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kamil Sawicki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 58/VIII/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 15 listopada 2024 r. w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Marek Bidziński, Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka Ożóg, Tomasz 

Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, 

Stanisław Wasłowicz 

PRZECIW (1) 

Marcin Jaliński 

NIEOBECNI (2) 

Michał Groń, Bartosz Słoninka 

 

Ad. II. 2 Zastępca Kierownika Referatu Oświaty i Spraw Społecznych Danuta Radzik-Dyl oznajmiła, 

że ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie reguluje 

zasady współpracy organów administracji publicznej z organizacjami pozarządowymi. Na jej 

podstawie zadania publiczne mogą być właśnie realizowane przez sektor podmiotów niedziałających 

w celu osiągnięcia zysku, a organy państwowe i samorządowe są zobowiązane do wspierania go w 

tym zakresie. Wyżej wymieniona ustawa nałożyła na organ stanowiący jednostek samorządu 

terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznych programów współpracy z organizacjami 
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pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniami 

jednostek samorządu terytorialnego. Przedstawiony program jest wyrazem polityki władz gminy 

Nowa Ruda wobec organizacji pozarządowych, podmiotów prowadzących działalność pożytku 

publicznego oraz stowarzyszeń i jednostek samorządu terytorialnego do zapewnienia im warunków 

działania na terenie Gminy Nowa Ruda, opartych na zasadach suwerenności, partnerstwa oraz 

efektywności i jawności. Przedmiotowy projekt uchwały został poddany konsultacjom, które odbyły 

w dniach od 23 października do 13 listopada br. – nie wpłynęły żadne wnioski i uwagi. W związku           

z powyższym, podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

 

Zastępca Przewodniczącego  Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

Jacek Podgórski poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 59/VIII/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 15 listopada 2024 r. w sprawie przyjęcia 

Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Bidziński, Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, 

Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-

Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (2) 

Michał Groń, Bartosz Słoninka 

Ad. III Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poinformowała, że do biura Rady Gminy Nowa 

Ruda wpłynęły następujące interpelacja i zapytania Radnych:  

1. Zapytanie Bartosza Słoninki w sprawie stacji przekaźnikowej w miejscowości Czerwieńczyce, na 

które odpowiedź została udzielona.  
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2. Zapytanie Tomasza Pietrzyka w sprawie izolacji sieci zasilającej oświetlenie uliczne na terenie 

sołectwa Bożków, na które również została udzielona odpowiedź. 

3. Zapytanie Tomasza Pietrzyka w sprawie opinii Wójta Gminy Nowa Ruda dot. projektu zmiany 

stałej organizacji ruchu na drodze powiatowej nr 3324D w sołectwie Bożków – oczekuje na 

odpowiedź,  

4. Zapytanie Tomasza Pietrzyka w sprawie szacowania strat powodziowych na terenie sołectwa 

Bożków i na to zapytanie również jeszcze nie została udzielona odpowiedź.  

Ad. IV Radny Tomasz Pietrzyk  zadał pytanie wynikające z  korespondencji Wojewody Dolnośląskiego                  

w sprawie wyjaśnień odnośnie strategii rozwoju Gminy Nowa Ruda na lata 2023-2031 dotyczącej 

udzielenia informacji o wypełnieniu dyspozycji art. 10f ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. Chodzi 

tu konkretnie o artykuł, który odnosi się do zasięgnięcia opinii Zarządu Województwa w sprawie 

polityki przestrzennej. Czy to oznacza, że nie było tej opinii?  

Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda Anna Zawiślak odpowiedział, że projekt uchwały otrzymał opinię 

Zarządu Województwa Dolnośląskiego, która zostanie przekazana do Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego we Wrocławiu.  

Więcej wolnych wniosków i spraw różnych nie było.  

Ad. V Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poprosiła o wstępne zarezerwowanie sobie 

terminu 12 grudnia br.., najprawdopodobniej wówczas będzie zwołana sesja w trybie zwyczajnym. 

Na ten sam dzień zaplanowane jest wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady Gminy Nowa Ruda 

w sprawie transportu i ścieżek rowerowych. Następnie prawdopodobnie 30 grudnia br. odbędzie się 

sesja związana z uchwaleniem budżetu Gminy Nowa Ruda na rok 2025. Istnieje duże 

prawdopodobieństwo, że jeszcze na koniec listopada będzie pilna potrzeba zwołania sesji w trybie 

nadzwyczajnym, w związku z działaniami dotyczącymi OSP Świerki. 

Radna Agnieszka Ożóg poinformowała, że pragnie złożyć na ręce Przewodniczącej Rady Gminy Nowa 

Ruda i odczytać pismo – prośbę o dofinansowanie działalności Zespołu Pieśni i Tańca Mali 

Bożkowiacy, działającego przy Gminnym Centrum Kultury w Ludwikowicach Kłodzkich oraz przy 

Zespole Szkół nr 3 w Bożkowie – stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Radna zwróciła się 

z prośbą o możliwość zaproszenia na kolejną sesję prezesa Stowarzyszenia Mali Bożkowiacy w celu 

przestawienia problemu i prezentacji dotyczącej dalszego rozwoju.  
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Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że takie zaproszenie zostanie przekazane, gdyż Radni zawsze 

chętnie spotykają się z osobami prowadzącymi taką działalność na terenie Gminy Nowa Ruda. 

Zwróciła się także do Pani Danuty Radzik-Dyl z zapytaniem czy takie stowarzyszenie może starać się 

o dofinansowanie z puli organizacji pozarządowych na działalność w roku 2025? 

Pani Danuta Radzik-Dyl oznajmiła, że przedstawiony wcześniej program podlegał konsultacjom 

społecznym, a katalog zadań, które gmina może wspierać jest otwarty. Zadania z zakresu kultury i 

promocji są również ujęte, bo z dotacji korzystają także panie z kół gospodyń wiejskich zrzeszone w 

stowarzyszeniu, świetlice środowiskowe, amazonki, konsumenci , także tu jest szeroki katalog zadań. 

Dodatkowo zadania z zakresu sportu są również realizowane w ramach współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. W praktyce też corocznie do 30 września można przedkładać wnioski o 

zapotrzebowanie, bo wtedy konstruowany jest budżet gminy na kolejny rok. Referatu merytoryczne 

mają obowiązek przedłożenia tego zapotrzebowania Skarbnikowi Gminy, a następnie Skarbnik w 

porozumieniu z Radnymi opracowuje budżet, gdzie są zabezpieczone zadania, będą także już 

ogłaszane konkursy. Ten problem jest zasygnalizowany trochę za późno, Stowarzyszenie Mali 

Bożkowiacy też realizuje zadanie publiczne, bo prowadzi świetlicę na Koszynie i tam dotacja jest 

udzielona, ale właśnie na prowadzenie świetlicy. Prezes stowarzyszenia może także starać się o 

przyznanie dotacji spoza sektora samorządowego, czyli różnego rodzaju granty, jeżeli chodzi o stroje 

to panie z KGW korzystały ze środków zewnętrznych na ich zakup, więc istnieje taka możliwość. Są 

to ciekawe kwoty dofinansowanie i nie trzeba wtedy korzystać z budżetu gminy, na terenie której 

istnieje dużo stowarzyszeń czy klubów sportowych i wszyscy potrzebują wsparcia finansowego.  

Radna Agnieszka Ożóg dodała, że dzieci ciągle przybywa do zespołu, w tym także chłopców, których 

wcześniej nie było, dlatego też są potrzebne środki na zakup nowych strojów dla wszystkich. 

Pani Danuta Radzik- Dyl kontynuując powiedziała, że zespół też otrzymuje wsparcie ze strony gminy, 

dlatego że Pani Sabina Szybka prowadzi te zajęcia w Zespole Szkół Nr 3 w Bożkowie, w których udział 

biorą dzieci ze szkoły, jest pan, który przygrywa, co jest finansowane z budżetu gminy. Także wsparcie 

finansowe na pewno jest, ale należy korzystać także z alternatywnych form wsparcia, które 

pomożemy wskazać. Są projekty, do których gmina musi wnieść własny wkład finansowy i te 

działania także są wspierane, przykładem są jednostki OSP. Bardzo fajne są montaże finansowe, tak 

jak jest w przypadku zadań inwestycyjnych realizowanych przez Gminę Nowa Ruda, gmina sięga po 

środki, gdzie jest montaż finansowy i jest tylko wymagany jakiś wkład własny. Tak samo zachęcamy 

wszystkie organizacje pozarządowe do szukania tych środków zewnętrznych i jak jest potrzeba to 
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gmina dokłada wkład własny.  

Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka dodała, że czasami środki, które może przekazać 

samorząd nie są wysokie natomiast te nie wysokie środki mogą spowodować pozyskanie dużych 

środków zewnętrznych, szczególnie jeżeli chodzi o kultywowanie tradycji ludowych. 

Radna Urszula Poźniak powiedziała, że nie jest jeszcze za późno na przekazanie 1,5 % podatku, 

stowarzyszenie mogłoby stworzyć sobie takie wizytówki i porozdawać wśród ludzi, a ta składka 

pomaga w wielu sytuacjach. To zacznie się od końca kwietnia i już w październiku będą pieniądze, a 

nawet szybciej.  

Pani Danuta Radzik-Dyl dodała, że a propos tego 1,5% to tutaj stowarzyszenie jeszcze nie może, bo 

to jest młode stowarzyszenie, ale bardzo dobra podpowiedź, żeby przygotować się do tego procesu. 

Pani Urszula Poźniak odpowiedziała, że młode stowarzyszenia muszą zgłosić się i wypełnić 

sprawozdanie.  

Radny Marek Bidziński powiedział, że niedawno został poruszony temat Federacji Konsumentów, 

Pani Danuta która obsługuje nie tylko teren Gminy Nowa Ruda, ale też miasto Nowa Ruda dostaje 

7000,00 zł lub 8000,00 zł rocznie dotacji, a obsługuje około 1500 ludzi rocznie, dojeżdża autobusem 

do tych ludzi. Z tych pieniędzy musi opłacać także media w biurze, które mieści się przy ul. Kościelnej 

w Nowej Rudzie. Dlatego też zasadnym byłoby podniesienie kwoty dotacji o 1000,00 lub 2000,00 zł 

gdyż ta kobieta naprawdę pomaga ludziom, którzy są bezradni, nie wiedzą co zrobić. Załatwia 

różnego rodzaju sprawy od sprzedaży internetowej po sprawy medyczne. 

Pani Danuta Radzik-Dyl potwierdziła, że miała miejsce rozmowa na ten temat w miesiącu wrześniu 

także środki zostały zabezpieczone w budżecie na przyszły rok, gmina starała się wszystkim 

stowarzyszeniom podnieść dotację o kwotę waloryzacji. Sytuacja Federacji Konsumentów 

skomplikowała się też ze względu na to, że to nie jest dotacja wypłacana Pani Danucie Łącz, która 

jest jej pracownikiem tylko jest ona udzielana Federacji Konsumentów ogólnopolskiej, która nie 

uzyskała dotacji z budżetu państwa. Na chwilę obecną funkcjonują tylko na podstawie tego, co 

dostają z jednostek samorządu terytorialnego, także sytuacja finansowa federacji skomplikowała się 

w skali krajowej. Gmina Nowa Ruda zwaloryzowała stawkę dotacji i w tym roku dla federacji i zamiast 

7000,00 zł przeznaczono 8000,00 zł i na taką kwotę zostanie ogłoszony konkurs. 
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Ad. VI Wobec braku dalszych głosów w dyskusji i wyczerpaniu porządku sesji, o godz. 09:25 

Przewodnicząca Rady podziękowała za obrady i zamknęła VIII sesję Rady Gminy Nowa Ruda.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Kornelia Łaptuch 

 

 

/Na oryginale podpisano: Przewodnicząca Rady Bożena Sołek- Muzyka/ 

 

 


